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P R O T O K Ó Ł  Nr XLII/14 

 

z obrad czterdziestej drugiej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VI kadencji, która odbyła się w 

dniu 24 kwietnia 2014 r. w sali sesyjnej Ratusza w Cieszynie. Sesję otworzył i prowadził 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Bolesław Zemła. Sesja rozpoczęła się o godz.15
00

,  a 

zakończyła o godz. 21
20

. 

 

Obecni: wg załączonej listy obecności.  

 

Porządek obrad: 

 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Cieszyn z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie pożytku publicznego na rok 

2013. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

6.1. przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2014 – 2016, 

6.2. przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Cieszyna 

na lata 2014 – 2020, 

6.3. zmiany uchwały Nr XXXV/370/13 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 26 września 2013 

r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Miasta Cieszyna na rok 2014, 

6.4. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Cieszyna obejmującego teren położony pomiędzy ul. Liburnia a ul. Czarny 

Chodnik, 

6.5. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Cieszyna obejmującego teren położony pomiędzy ul. Stawową a torami 

kolejowymi, 

6.6. ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie podziału Gminy Cieszyn na okręgi 

wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym 

okręgu, 

6.7. ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie podziału Gminy Cieszyn na stałe 

obwody głosowania, ustalenia ich granic, numerów oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych. 

6.8. wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów 

dzierżawy gruntów położonych przy ul. Bucewicza w Cieszynie, 

6.9.  wyrażenia zgody na przyjęcie środków z Funduszu Spójności, 

6.10. zmiany budżetu Miasta Cieszyna na 2014 rok, 

6.11. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2014 – 2025, 

6.12. rozpatrzenia skargi Pana Czesława Brańczyka, 

6.13. rozpatrzenia ponownej skargi Pani Ireny Plisz. 

7. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności za okres od dnia 18 marca 2014 roku do 

dnia 14 kwietnia 2014 roku. 

8. Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski              i 

zapytania radnych. 
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9. Wnioski Komisji Rady oraz Klubów Radnych. 

10. Oświadczenia i sprawy różne. 

11. Zamknięcie sesji. 

 

 

 

x  x  x 

 

 

Przed rozpoczęciem obrad sesji Przewodniczący Rady Miejskiej p. Bolesław Zemła oraz 

Burmistrz Miasta p. Mieczysław Szczurek wręczyli List Gratulacyjny p. Janowi Żurkowi z 

okazji otrzymania Platynowego Lauru Umiejętności i Kompetencji w kategorii Ambasador 

Spraw Polskich przyznanego przez Kapitułę Lauru  Regionalnej Izby Gospodarczej w 

Katowicach. 

 

Następnie zostały wręczone nagrody w konkursie fotograficznym „Co to za foto”. Nagrody 

otrzymali p. Jacek Pasternak za zajęcie I miejsca, p. Monika Sokalska za zajęcie II miejsca 

oraz p. Teresa Lackstein za zajęcie III miejsca.  

 

Przebieg obrad 

 

Ad 1. 

 

Czterdziestą druga sesję Rady Miejskiej Cieszyna otworzył i prowadził Przewodniczący 

Rady, Pan Bolesław Zemła. 

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. W sesji uczestniczyło 21 

radnych. 

Przewodniczący Rady przywitał Burmistrza Miasta Cieszyna p. Mieczysława Szczurka,  I Z-

cę Burmistrza Miasta p. Jana Matuszka, II Z-cę Burmistrza Miasta p. Adama Swakonia, 

Sekretarza Miasta p. Stanisława Kaweckiego Skarbnika Miasta p. Alicję Dąbrowską, p. 

Adama Fabia asystenta posłanki na Sejm RP Mirosławy Nykiel, dyrektorów miejskich 

jednostek organizacyjnych, naczelników Wydziałów Urzędu Miejskiego, przedstawicieli 

prasy lokalnej oraz publiczność. 

 

Ad 2. 

 

Bolesław Zemła – zapytał o uwagi do zaproponowanego porządku obrad. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – wniósł o uzupełnienie porządku obrad o projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie środków z Funduszu Spójności. Sprawa 

dotyczy zawarcia umowy o dofinansowanie w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura 

i Środowisko na lata 2007 – 2013 oraz przyjęcie środków finansowych w wysokości 53.125 zł 

na realizację przedsięwzięcia „Plan gospodarki niskoemisyjnej Cieszyna”. 

 

Bolesław Zemła – poddał wniosek Burmistrza Miasta pod głosowanie. 

 

Rada jednogłośnie, 21 głosami za, postanowiła wprowadzić do porządku obrad projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie środków z Funduszu Spójności. 
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Bolesław Zemła – stwierdził, iż wniosek został przyjęty. Projekt uchwały otrzymuje w 

porządku nr 6.9, kolejne punkty otrzymują numeracje o jeden w górę. 

Następnie przedstawił pismo II Z-cy Burmistrza Miasta z dnia 15.04.2014, w którym prosi o 

przesunięcie tematu „Ocena aktualności miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego” z kwietnia na czerwiec br. oraz pismo Burmistrza Miasta z dnia 17.04.2014, 

w którym mówi, iż z uwagi na obszerny zakres tematyczny „Ocena zasobów pomocy 

społecznej na rok 2013” przekazanie materiału na sesję kwietniową jest niemożliwe. Ocena 

zasobów pomocy społecznej zostanie przekazana Radzie w terminie ustawowym tj. do dnia 

30 kwietnia 2014 r. 

 

Ad 3. 

 

Bolesław Zemła - zapytał o uwagi do protokołu z sesji, która odbyła się w dniu 27 marca 

2014 roku. 

Uwag do protokołu nie zgłoszono, tym samym protokół został przez Radę przyjęty. 

 

Ad 4. 

 

Nikt z zaproszonych gości nie zabrał głosu w tym punkcie porządku obrad. 

 

Ad 5. 

 

Bolesław Zemła – otworzył dyskusję nad Sprawozdaniem z realizacji Programu współpracy 

Gminy Cieszyn z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie 

pożytku publicznego na rok 2013. 

 

Janina Cichomska – przedstawiła opinię Komisji Zdrowia do przedłożonego sprawozdania. 

Po szczegółowym zapoznaniu się ze sprawozdaniem Komisja stwierdziła, iż wzrasta ilość i 

różnorodność  zadań realizowanych przez organizacje pozarządowe – 100 organizacji 

realizowało Program na podstawie 160 umów. Systematycznie upowszechnia się forma 

małego grantu – w 2013 roku 16 ofert realizowano w tym trybie. W 2013 roku nieznacznie  

wzrosła ilość środków przeznaczonych z budżetu miasta  na realizację programu 

(1.765.821,56 zł) i w sposób znaczący spadła wysokość środków pozyskanych przez 

organizacje na realizację projektów (spadek z 1903 364,63 w 2012r do 795 333,41 w roku 

2013), co oznacza spadek efektywności Programu.  

W ocenie Komisji przy konstruowaniu nowego programu  należy  zastanowić  się nad : 

-   poprawą analizy jakości realizacji programu – właściwy dobór wskaźników  

-  obszarami martwymi tj. obszarami, w których miasto nie ogłosiło konkursu ofert ani  

      żadna z organizacji nie złożyła oferty  z własnej inicjatywy  

- wsparciem organizacji pozarządowych  w pozyskiwaniu środków finansowych  ze źródeł 

     pozabudżetowych.  

 

Rada nie podjęła dyskusji nad Sprawozdaniem . 

 

Bolesław Zemła – stwierdził, iż Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy 

Cieszyn z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie pożytku 

publicznego na rok 2013 zostało przez Radę przyjęte. 
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Ad 6.1. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 

2014 – 2016. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – poinformował Radę, że w formie autopoprawki 

wprowadza do projektu uchwały zmiany zaproponowane we wniosku Komisji Zdrowia. 

Zmiany dotyczą zastąpienia zapisów szczegółowych tj. nazw konkretnych organizacji 

zapisem ogólnym - organizacje pozarządowe. 

 

Rada nie podjęła dyskusji nad projektem uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2014 – 2016 Rada podjęła jednogłośnie, 21 

głosami. 

 

Ad 6.2. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Cieszyna na lata 2014 – 2020. 

 

Janina Cichomska – przedstawiła pozytywną opinię oraz wniosek Komisji Zdrowia do 

projektu uchwały. Komisja wnioskuje o uzupełnienie zapisu pkt 7.3, o zobowiązanie MOPS-u 

do sporządzania corocznych raportów (sprawozdań) z przebiegu realizacji działań zawartych 

w Strategii. 

 

Bolesław Zemła – poddał wniosek Komisji Zdrowia pod głosowanie. 

 

Za wnioskiem głosowało 19 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

 

Bolesław Zemła – stwierdził, iż wniosek został przez Radę przyjęty. 

Wobec braku innych głosów w dyskusji poddał pod głosowanie projekt uchwały uzupełniony 

o w/w wniosek Komisji Zdrowia. 

 

Uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Miasta Cieszyna na lata 2014 – 2020 Rada przyjęła jednogłośnie, 21 głosami. 

 

Ad 6.3. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/370/13 

Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 26 września 2013 r. w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii Miasta Cieszyna na rok 2014. 

 

Janina Cichomska – przedstawiła negatywną opinię Komisji Zdrowia do projektu uchwały. 

Za najlepsze i w pełni uzasadnione rozwiązanie, Komisja uważa zaproponowanie 

przeznaczenia  dodatkowych środków pochodzących z funduszu „korkowego” na  inne, niż 
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zaproponowane w projekcie uchwały działania  tj.   na organizację zajęć pozalekcyjnych we 

wszystkich cieszyńskich szkołach podstawowych i gimnazjach. Za zasadnością realizacji tego 

zadania przemawiają wyniki przeprowadzonej przez Straż Miejską w Cieszynie Diagnozy 

problemu uzależnień.  

Następnie przedstawiła przygotowany przez Komisję nowy projekt uchwały, zmieniający 

uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Miasta Cieszyna na rok 2014. 

W przygotowanym projekcie proponuje się dokona następujących zmian: 

 

1. w Rozdziale VI: Cele szczegółowe, zadania, działania, termin realizacji, wskaźniki ,  

w Celu szczegółowym 3. zapis  „ w tym prowadzenie pozalekcyjnych zajęć 

sportowych” zastąpić zapisem „ prowadzenie zajęć pozalekcyjnych w tym zajęć 

sportowych.” 

2. w Zadania , Realizatorzy dopisać : „ 4)Wspieranie rozwoju psychospołecznego dzieci 

i młodzieży  

Realizator: ZOJO, szkoły podstawowe i gimnazja  ” 

3. w Działania dopisać a)finansowanie zajęć pozalekcyjnych realizowanych w 

cieszyńskich 

szkołach podstawowych i gimnazjach  

                b) finansowanie  pozalekcyjnych  zajęć sportowych realizowanych na szkolnych  

                     obiektach  sportowych 

      4.    w  Harmonogram wpisać : „ IX – XII” 

      5.    w Wskaźniki wpisać : „  - liczba i rodzaj zajęć  

                                                    - liczba dzieci i młodzieży biorących udział w zajęciach”. 

 

Adam Wójtowicz – zaproponował, aby z uwagi na ilość zaproponowanych zmian oraz ich 

szczegółowość, a także potrzebę dostosowania zmian do projektu uchwały w sprawie zmiany 

budżetu Miasta odesłać projekt uchwały przygotowany przez Burmistrza Miasta do Komisji 

Zdrowia i wypracowanie tam kompromisu. 

 

Halina Bocheńska – jako Przewodnicząca Klubu Radnych „Niezależni” stwierdziła, iż 

stanowisko Klubu jest tożsame z propozycją radnego A. Wójtowicza. Sprawę należy 

przedyskutować i na spokojnie zaproponować podział kwoty 60 tys. zł, która pierwotnie byłą 

planowana na renowację karawanu. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – wyjaśnił, że zaproponowana przez Burmistrza 

Miasta zmiana GPPiRPA jest bezpośrednio związana ze zmianami budżetu Miasta. Zmiany 

obejmują dwa priorytetowe zadania. Pierwsza zmiana dotyczy dofinansowania, w formie 

wynagrodzenia dla trenerów, zajęć z nauki pływania dla dzieci realizowanych przez klubu 

sportowe. 

Druga zmiana dotyczy doposażenia placów zabaw, o co wnioskują rodzice.  

 

Halina Bocheńska – stwierdziła, iż szkoda, że na posiedzeniach komisji nie było takiej 

konkretnej informacji. Przypomniała, że komisje wielokrotnie wnioskowały o środki na naukę 

pływania i z pewnością zgłoszone dzisiaj wnioski byłyby inne. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – dodał, że Miasto decyzją Ministerstwa Sportu nie 

otrzyma pieniędzy, które co roku otrzymywało i stąd taka propozycja. Miasto otrzyma środki 

tylko na program „Umiem Pływać”, ale jest to program kierowany tylko do uczniów klas 

trzecich, a zainteresowanie nauką pływania wśród dzieci jest bardzo duże. Przeprosił za formę 
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uzasadnienia, która nie pozwoliła właściwie ocenić zamiarów przedstawionych w tym 

projekcie uchwały. 

 

Janina Cichomska – zapytała, co by się stało gdyby Komisja nie zauważyła błędu w projekcie 

uchwały, który dzisiaj jest poprawiany, dot. załącznika nr 5 Dochody z tytułu wydawania 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych i wydatki na realizację zadań określonych w 

Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz w 

Gminnym Programie Przeciwdziałania Narkomanii w 2014 roku” w dziale 851 „Ochrona 

zdrowia” w rozdziale 85154, gdzie pomyłkowo przypisano kwoty. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – przeprosił za pomyłkę, a następnie stwierdził, iż nic 

nie stoi na przeszkodzie, aby decyzję w tej sprawie podjąć za miesiąc. Za wyjątkiem tego, że 

Kluby oczekują na informację, czy mogą liczyć na dofinansowanie.  

 

Eugeniusz Raabe – zabierając głos poparł wniosek o przeniesienie decyzji w sprawie podziału 

środków na następną sesję. 

 

Burmistrza Miasta Mieczysław Szczurek – wyjaśnił, że budżet Miasta jest planowany. 

Przychody i wydatki w budżecie nie opierają się tylko na tym co jest pewnikiem. Budżet jest 

prognozowany w oparciu m.in. o prognozę Ministerstwa Finansów, które może zmienić 

decyzję i w związku w tym trzeba dokonywać zmian w budżecie Miasta. 

 

Maria Liwczak – złożyła wniosek formalny o zamkniecie dyskusji ponieważ wszystkie 

wątpliwości w zasadzie zostały wyjaśnione w odpowiedziach Burmistrza Miasta i I Z-cy 

Burmistrza Miasta. 

 

Halina Bocheńska – wyjaśniła, że propozycja Komisji Zdrowia to tylko dopisanie zajęć 

sportowych pozalekcyjnych i myśli, że w tej sprawie można dzisiaj kompromis wypracować. 

 

Bolesław Zemła – ogłosił 15.minutową przerwę dla przedyskutowania sprawy w kuluarach.  

 

Po przerwie 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie wnioski zgłoszone przez Komisję Zdrowia. 

 

Za przyjęciem wniosków Komisji głosowało 11 radnych, 6 radnych głosowało przeciw, a 3 

radnych wstrzymało się od głosu. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie projekt uchwały uzupełniony o przyjęte przez Radę 

wnioski Komisji Zdrowia. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/370/13 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 26 

września 2013 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Miasta Cieszyna na rok 2014 

Rada podjęła 11 głosami za, przy  4 głosach przeciw, i 3 głosach wstrzymujących się. 
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Ad 6.4. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Cieszyna obejmującego teren 

położony pomiędzy ul. Liburnia a ul. Czarny Chodnik. 

 

Adam Wójtowicz – poinformował, że Komisja Urbanistyki pozytywnie zaopiniowała w/w 

projekt uchwały. 

 

Bolesław Zemła – w związku z tym, iż Rada nie podjęła dyskusji na tym projektem uchwały 

poddał go pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Cieszyna obejmującego teren położony pomiędzy ul. Liburnia a ul. 

Czarny Chodnik Rada podjęła jednogłośnie, 21 głosami. 

 

Ad 6.5. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Cieszyna obejmującego teren 

położony pomiędzy ul. Stawową a torami kolejowymi. 

 

Adam Wójtowicz – poinformował, że Komisja Urbanistyki pozytywnie zaopiniowała w/w 

projekt uchwały. 

 

Bolesław Zemła – w związku z tym, iż Rada nie podjęła dyskusji na tym projektem uchwały 

poddał go pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Cieszyna obejmującego teren położony pomiędzy ul. Stawową a 

torami kolejowymi Rada podjęła jednogłośnie, 21 głosami. 

 

Ad 6.6. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego 

uchwały w sprawie podziału Gminy Cieszyn na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, 

numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 

W związku z tym, iż Rada nie podjęła dyskusji na tym projektem uchwały poddał go pod 

głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie podziału Gminy 

Cieszyn na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych 

w każdym okręgu Rada podjęła jednogłośnie, 21 głosami. 

 

Ad 6.7. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego 

uchwały w sprawie podziału Gminy Cieszyn na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 

granic, numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych 
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W związku z tym, iż Rada nie podjęła dyskusji na tym projektem uchwały poddał go pod 

głosowanie. 

 

 

Uchwałę w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie podziału Gminy 

Cieszyn na stałe obwody głosowania, ustalenia ich granic, numerów oraz siedzib 

obwodowych komisji wyborczych Rada podjęła jednogłośnie, 21 głosami. 

 

Ad 6.8. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy gruntów położonych przy ul. 

Bucewicza w Cieszynie. 

 

Adam Wójtowicz – poinformował, że Komisja Urbanistyki pozytywnie zaopiniowała w/w 

projekt uchwały. 

 

Bolesław Zemła – w związku z tym, iż Rada nie podjęła dyskusji na tym projektem uchwały 

poddał go pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umów dzierżawy gruntów położonych przy ul. Bucewicza w Cieszynie Rada podjęła 

jednogłośnie, 21 głosami. 

 

Ad 6.9. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie 

środków z Funduszu Spójności. 

W związku z tym, że Rada nie podjęła dyskusji nad tym projektem poddał go pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie środków z Funduszu Spójności Rada 

podjęła jednogłośnie, 21 głosami. 

 

Ad 6.10. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt II uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta na 2014 

rok. 

 

Burmistrza Miasta Mieczysław Szczurek – wyjaśnił, że w uzasadnieniu do projektu II są 

szczegółowo opisane proponowane zmiany, a następnie w drodze autopoprawki wycofał 

kwotę 70 tys. zł., która była proponowana na renowację zabytkowego karawanu. 

 

Maria Liwczak – poinformowała, że Komisja Finansów nie rekomenduje podjęcia uchwały 

zaproponowanej w I projekcie. Miała na to wpływ kwota 70 tys. zł. Komisja prosiła, aby tej 

kwoty nie rozdysponowywać. Poprosiła o szersze omówienie zaproponowanych zmian do 

budżetu Miasta.  

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – odnosząc się do wypowiedzi Przewodniczącej 

Komisji Finansów powiedział, że w dniu 3 maja br. odbędą się Mistrzostwa Europy w 

motokrosie. Jest to zadanie współorganizowane z Miastem i na ten cel proponuje się 
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przeznaczyć kwotę 20 tys. zł. Jeżeli chodzi o Szkolne Schronisko Młodzieżowe to w wyniku 

kontroli Straży Pożarnej należy zmienić zawór na tzw. zawór przeciw wypływowy, jest to 

nowe zadanie inwestycyjne i do Rady należy utworzenie nowego zadania inwestycyjnego.  

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – poinformował, że w październiku ubiegłego roku 

Ministerstwo Sportu i Turystyki ogłosiło konkurs dla organizacji podejmujących się 

zorganizowania nauki pływania dla uczniów klas trzecich. Rozstrzygnięcie konkursu 

nastąpiło w lutym bieżącego roku gdzie przyznano Cieszynowi wnioskowaną kwotę. Jest to 

program skierowany do podmiotów, które podejmą się kompleksowej organizacji  nauki 

pływania. Ma to obejmować 20 godzin zajęć dla każdego z uczestników, w grupach nie 

większych niż piętnastoosobowe. Dofinansowanie z Ministerstwa Sportu to 80 zł dla dziecka, 

które nie potrzebuje korzystać z dojazdu do basenu i 150 zł dla dzieci, które muszą do basenu 

dojechać. Aby móc objąć tym programem dzieci które w tym roku uczęszczają do klas 

trzecich do programu zostały dopisane miesiące wakacyjne. W wyniku tego program 

zostałyby objęte dwie grupy wiekowe dzieci. 

 

Krzysztof  Herok – zapytał w jakim trybie planuje się dofinansować Mistrzostwa Europy w 

sportach motorowych, bo przecież Gmina dotuje organizacje w formie grantów, a termin na 

składanie wniosków już minął. Dalej zapytał, czy jeśli Rada nie podejmie uchwały to 

dofinansowanie nastąpi z rezerwy ogólnej. 

 

Burmistrza Miasta Mieczysław Szczurek – odpowiedział, że dofinansowanie będzie w trybie  

grantów oraz jako współorganizator. Na drugie pytanie odpowiedział, że nie będzie dotacji z 

rezerwy ogólnej. 

 

Krzysztof Kasztura – poparł udział Miasta w organizacji Mistrzostw Europy, dodając, że jest 

to bardzo duża promocja Miasta. 

 

Adam Wójtowicz – zgłosił wniosek formalny, aby z kwoty 70 tys. zł przeznaczyć 40 tys. zł na 

solary, a 30 tys. zł na zmniejszenie deficytu. 

 

Krzysztof Kasztura – odnosząc się do w/w propozycji powiedział, że w budżecie Miasta są 

już zarezerwowane środki na solary. Realizacja tego zadania planowana jest w II połowie 

tego roku. 

 

Halina Bocheńska – zwróciła uwagę, że w projekcie II kwota 78 tys. zł pochodząca z 

wyższych opłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholu została już podzielona. 

 

 I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – poinformował, że w projekcie II proponuje się  20 

tys. zł przeznaczyć na naukę pływania, a 58 tys. zł na doposażenie placów zabaw. 

 

Halina Bocheńska – zawnioskowała, aby kwotę 58 tys. zł przeznaczyć na zajęcia 

pozalekcyjne dla dzieci i młodzieży, a na doposażenie placów zabaw przeznaczyć kwotę 70 

tys. zł, która pozostała po rezygnacji z renowacji zabytkowego karawanu. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – poinformował, że dotychczasowe brzmienie celu 

szczegółowego 3, punkt 2 mówi o realizacjach związanych z obiektami sportowo – 

rekreacyjnymi, będącymi w dyspozycji MOSiR-u i na doposażenie takich obiektów pieniądze 

są. Natomiast nie ma pieniędzy w budżecie na doposażenie placów zabaw. To od Rady 

zależy, czy przed sezonem letnim doposażyć place zabaw, czy też nie.  
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Marta Kawulok – stwierdziła, że jeśli Rada podejmie decyzję zgodną z wnioskiem 

Wiceprzewodniczącej Haliny Bocheńskiej to wycina się możliwość doposażenia placów 

zabaw. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – zabierając głos wyjaśnił, że nie ma pieniędzy na 

place zabaw innych niż te, które się dzisiaj proponuje. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – dodał, że nad projektem budżetu pracowała 

Komisja Finansów i nie zgłosiła innego wniosku niż ten dotyczący karawanu, który 

zrealizował w formie autopoprawki. 

 

Alicja Wlach – zapytała, czy Burmistrz Miasta mógłby jakieś środki przeznaczyć na 

realizację wniosku Komisji Zdrowia dot. finansowania  pozalekcyjnych  zajęć sportowych 

realizowanych na szkolnych obiektach  sportowych. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – odpowiedział, że mógłby, ale nie na dzisiejszej 

sesji ponieważ sytuacja budżetowa jest dynamiczna. 

 

Halina Bocheńska – podtrzymała wniosek o przeznaczeniu kwoty 58.493,30 na zajęcia 

sportowe pozalekcyjne dla dzieci i młodzieży. 

 

Bolesław Zemła – poddał wniosek Wiceprzewodniczącej Rady pod głosowanie. 

 

Za przyjęciem wniosku głosowało 10 radnych, 8 było przeciw, a 3 wstrzymało się od głosu. 

 

Bolesław Zemła – stwierdził, iż w/w wniosek został przez Radę przyjęty. 

Następnie poddał pod głosowanie projekt II uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta na 

2014 rok, wraz z przyjętym wnioskiem. 

 

Za podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, przeciw uchwale głosowało 9 radnych, 3 

radnych wstrzymało się od głosu. 

 

Bolesław Zemła – stwierdził, iż w wyniku głosowania uchwała nie została przez Radę 

podjęta. 

 

Ad 6.11. 

 

Bolesław Zemła – zwrócił się do radcy prawnego z pytaniem, co w takiej sytuacji z uchwałą 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej, której zmiany wynikają ze zmian w 

budżecie, czy jest sens ją podejmować. 

 

Tomasz Szkaradnik radca prawny – odpowiedział, że uchwała jest w porządku obrad i należy 

ją przegłosować. 

 

Alicja Wlach – złożyła wniosek o odesłanie tego projektu uchwały do Burmistrza Miasta. 

 

Czesław Banot – poparł wniosek radnej Alicji Wlach. 

 

Krzysztof Herok – wypowiedział się przeciwko wnioskowi. 
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Bolesław Zemła – poddał wniosek pod głosowanie. 

 

Za przyjęciem wniosku o odesłanie do Burmistrza Miasta projektu uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014 – 2025 głosowało 20 radnych, 1 

radny wstrzymał się od głosu. 

 

Bolesław Zemła – stwierdził, iż w/w projekt uchwały został odesłany do Burmistrza Miasta. 

 

Ad 6.12. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie skargi Pana Czesława Brańczyka 

na Burmistrza Miasta w sprawie działania Urzędu Miasta w celu zobowiązania właściciela do 

wydania nieruchomości wykonawcy robót, Firmie Mota-Engil. 

 

Krzysztof Kasztura – przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej do skargi. 

W dniu 2 kwietnia br. Komisja Rewizyjna spotkała się ze skarżącym i wysłuchała jego 

stanowiska w sprawie. Następnie w dniu 9 kwietnia br. Komisja spotkała się z I Z-cą 

Burmistrza Miasta p. Janem Matuszkiem, Naczelnikiem Wydziału Zamówień Publicznych i 

Inwestycji p. Arkadiuszem Smoczyńskim oraz radcą prawnym p. Tomaszem Szkaradnikiem i 

wysłuchała stanowiska Miasta w sprawie. 

W wyniku tych spotkań oraz po analizie dokumentacji w tej sprawie Komisja stwierdziła, że 

od listopada 2013 do kwietnia br. trwa uzgadnianie warunków przeprowadzenia inwestycji 

dot. rozdziału kanalizacji ogólnospławnej na deszczową i sanitarną. Zaproponowane przez 

Miasto warunki wejścia w teren z dnia 7 listopada 2013 roku zostały przez Pana Brańczyka 

zakwestionowane. Pan Brańczyk przedstawił własne propozycje, w których jest mowa o 

karach umownych, a które nie są do zaakceptowania przez Miasto. Miasto nie może się 

zgodzić na ustalenie sztywnego terminu wykonania robót ponieważ nie jest znany stan 

infrastruktury podziemnej, nie można zapewnić przejazdu w trakcie prac ponieważ droga 

dojazdowa jest zbyt wąska, mierzy tylko ok. 4m. W okresie zimy nie można było położyć 

masy bitumicznej ponieważ w tym okresie nie pracują wytwórnie masy. Po analizie całości 

materiału oraz wysłuchaniu obu stron zdaniem Komisji Rewizyjnej skarga Pana Czesława 

Brańczyka jest bezzasadna. Komisja nie odniosła się do kwestii kontroli prawidłowości 

wykonywania projektu „Uporządkowanie gospodarki ściekowej w aglomeracji cieszyńskiej” 

ponieważ nie należy to do kompetencji Komisji.  

 

Adam Wójtowicz – zapytał, czy w porozumieniu zawartym ze Stowarzyszeniem „Banknot” 

jest mowa o karach umownych i czy jest określony czas realizacji umowy, bo jeśli tak, to 

dlaczego nie można tego było zastosować w sprawie Pana Brańczyka. 

 

Krzysztof Kasztura – odpowiedział, że rzeczywiście w w/w porozumieniu jest i termin i są 

kary umowne, ale dotyczyło to realizacji kanału głównego, a nie przyłącza  

nieruchomości. 

 

Alicja Wlach – odnosząc się do sprawy stwierdziła, iż jej zdaniem Pan Brańczyk dobrze robił 

chcąc zabezpieczyć swój interes. Nie powinno być tak, że podejście do różnych odbiorców 

jest różne. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – zabierając głos stwierdził, iż w każdej sytuacji 

kiedy Burmistrz podejmuje decyzję musi patrzyć na interes Gminy. Te dwie sytuacje, o 
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których mowa są diametralnie różne. W przypadku porozumienie ze Stowarzyszeniem 

„Banknot” dotyczyło to istotnego fragmentu miasta, możliwości zrealizowania inwestycji w 

tym zakresie, w kształcie zaprojektowanym, bądź też przeprojektowywania i dużo droższej 

wersji zrealizowania kanalizacji w tym rejonie. W związku z tym podpisano porozumienie, 

później były bardzo wielkie problemy ponieważ okazało się, że działające w Stowarzyszeniu 

osoby, w międzyczasie, bez uzgodnień żadnych wykonały uzbrojenie podziemne, które 

skutecznie kolidowało z gminną kanalizacją. Przez to Miasto nie było w stanie wykonać ich w 

terminie i groziło naliczenie kar umownych. Dziwnym trafem te same osoby reprezentujące 

Pana Brańczyka najpierw doprowadzają do tego, że nie ma zgody w miesiącach 

umożliwiających realizację zadania (październiku, listopadzie) na wejście, natomiast w 

miesiącu grudniu, kiedy wiadomo, że nie można w tym czasie odtworzyć nawierzchni bo nie 

pracują wytwórnie masy, a porozumienie narzuca dwutygodniowy termin realizacji zadania 

łącznie z odtworzeniami nawierzchni. Miasto nie może się zgodzić na tak postawione 

warunki. Kolejny element dot. nie drogi dojazdowej, a bramy wjazdowej na teren posesji 

Pana Brańczyka, przez którą ma przechodzić kanalizacja. Właściciel posesji zaproponował, 

aby wybudować na ten czas drogę technologiczną, a gdzie tutaj interes Gminy. Zaplanowane 

na poniedziałek rozmowy będą się toczyły trochę w innych warunkach ponieważ można już 

mówić w jakim czasie można odtworzyć nawierzchnie, ale to nie oznacza, że do 

porozumienia dojdzie. Poniedziałkowe spotkanie ma służyć podpisaniu protokołu zgody na 

wejście w teren, na warunkach możliwych do przyjęcia., czyli bez drogi technologicznej i 

dodatkowych kosztów, które by Miasto musiało ponosić z tego tytułu.  

 

Alicja Wlach – zapytała, czy w związku z problemami dot. tej posesji trzeba będzie rozkopać 

ulicę Kochanowskiego. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – odpowiedział, że zakończono realizację zadania w 

tej okolicy na wybudowaniu studzienki na sięgaczu do posesji Pana Brańczyka, przed bramą 

wyjazdową, nie naruszając jego terenu. 

 

Adam Wójtowicz – zapytał, czy na poniedziałkowym spotkaniu Burmistrz zgodzi się 

określenie czasu trwania prac i ewentualne kary umowne za niedotrzymanie tego czasu. 

 

I Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – odpowiedział, że będzie optował przeciwko 

porozumieniu, które by zawierało jakiekolwiek kary umowne, ponieważ nie wiadomo co się 

dzieje na nieruchomości Pana Brańczyka od momentu kiedy były wykonywane prace 

projektowe. Natomiast jeśli chodzi o czas to Miasto zawsze deklarowało, że w okresie 2 

tygodni ta inwestycja zostanie zrealizowana, plus czas na odtworzenie, który będzie wynikał z 

cyklu realizacji odtworzeń na terenie miasta. Można to zadanie zrealizować w całości w 

czasie od 5 do 20 maja. Dodał, że realizacja projektu daje szanse samemu właścicielowi 

działki na podniesienie wartości nieruchomości, ponieważ to m.in. z funduszy unijnych 

Miasto wykonuje inwestycję wartości 60 tys. zł na jego działce poprawiając stan kanalizacji 

w sposób bardzo istotny. 

 

Bolesław Zemła – poinformował, że głosowanie będzie się odbywać w sposób alternatywny 

głosując za zasadnością lub bezzasadnością skargi. 

 

W głosowaniu 3 radnych uznało skargę za zasadną, 13 radnych uznało skargę za bezzasadną. 

 

Bolesław Zemła – stwierdził, iż na podstawie wyników głosowania Rada skargę Pana 

Czesława Brańczyka na Burmistrza Miasta uznała za bezzasadną. 
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Ad 6.13. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi Pani 

Ireny Plisz w przedmiocie braku zainteresowania jej sytuacją wywołaną powodzią w roku 

2010. 

 

Krzysztof Kasztura – przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej do skargi. 

Rozpatrując  skargę Komisja przeprowadziła rozmowy z Panią Ireną Plisz oraz Miejskim 

Ośrodkiem Pomocy Społecznej.  

MOPS nie był w stanie ustalić wszystkich wymogów formalnych dot. udzielenia pomocy 

ponieważ Pani Plisz nie wpuściła pracowników MOPS na posesję oraz nie przedstawiła 

dokumentów dot. jej dochodów i kosztów poniesionych szkód. Kilkakrotnie Pani Plisz była 

wzywana do uzupełnienia brakującej dokumentacji o aktualnej sytuacji materialnej czego nie 

uczyniła. 

Trzeba wiedzieć, że Szef Gminnego Centrum Reagowania wycofał się z zaświadczenia 

wydanego o zalaniu posesji Pani Plisz informując, że wydał je tylko na podstawie informacji 

ustnej, bez oględzin w terenie. 

W dniu 5 marca br. Komisja wysłuchała wyjaśnień Pani Plisz i poprosiła o dostarczenie 

wszelkiej dokumentacji dot. sprawy, a będącej w jej posiadaniu. Pani Plisz nie dostarczyła 

żadnych dokumentów. 

W dniu 2 kwietnia br. dokonała wizji lokalnej na posesji Pani Plisz i stwierdziła, że w 

budynku występują zacieki na frontowej ścianie, na wysokości parteru i pierwszego piętra. 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej, bez spełnienia wymogów formalnych przez Panią Plisz, 

nie mógł określić zakresu pomocy finansowej. Pani Plisz nie odwołała się od negatywnej 

decyzji administracyjnej z dnia 9 czerwca 2011 r. i tym samym zostało zakończone 

postępowanie administracyjne. 

 

Bolesław Zemła – udzielił głosu Pani Irenie Plisz. 

 

Irena Plisz – poinformowała, że 18 maja w 2010 roku, po zalaniu, zgłosiła się do Urzędu, do 

biura strategii przy ul. Kochanowskiego, gdzie przyjęto jej wniosek i polecono zgłosić się do 

MOPS-u przy ul. Towarowej. Tam się zgłosiła i tam przyjęto jej zlecenie dot. powodzi, ale 

nikt później się z nią nie skontaktował. Do 8 czerwca 2010 roku była bez wody. Później 

znowu zgłosiła się do Biura Reagowania i wtedy p. Blicharski poprosił straż pożarną żeby 

wyczyścić i wypompować wodę ze studni. Jest osobą bardzo poszkodowaną w powodzi, a 

MOPS z nią nie współpracował i poinformował ją, że środki już zostały rozdysponowane. W 

2012 roku dowiedziała się, że ma przebicie prądu w piwnicy i prąd uciekał jej do ziemi. 

Zapłaciła za prąd 27 tysięcy złotych i jeszcze ma do dopłacenia ok. 10 tysięcy złotych. 

Piwnicę miała zalaną do trzeciego schodka, zalany silnik hydroforu, który był suszony ponad 

tydzień. Wilgoć w piwnicy była tak duża, że silnik palił się trzykrotnie.  Nie chce pieniędzy z 

Urzędu Miejskiego, ale domaga się pieniędzy z Unii Europejskiej. Od trzech lat stara się o 

uzyskanie pomocy finansowej za poniesione szkody w powodzi i niestety nie otrzymała 

żadnej pomocy. Domaga się 20 tysięcy złotych z Unii Europejskiej, które jej zdanie się jej 

należą. Z MOPS-u za swoją udrękę oczekuje sanatorium. Na zakończenie stwierdziła, że 

jeżeli Rada nie podejmie decyzji na jej korzyść to będzie nocować na sali sesyjnej. 

 

Piotr Tomica – po wysłuchaniu Pani Plisz stwierdził, iż można Jej jedynie współczuć z 

powodu zalania, ale całość wystąpienia odbiera jako szantaż. W wyjaśnieniach Pani Plisz nie 

podała żadnych konkretnych faktów, które przemawiałyby na Jej korzyść. Nie ma pewności, 



14 
 

czy wilgoć w piwnicy utrzymuje się jeszcze na skutek zalania, czy też na skutek błędów 

technologicznych przy budowie domu. Z informacji Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

wynika, że MOPS podejmował czynności, aby Pani Plisz udzielić pomocy, ale do tego nie 

doszło. Trudno po tak długim czasie ustalić jakie były faktyczne przyczyny takiego stanu 

rzeczy i jakie były skutki powodzi na dzień 18 maja 2010 rok. 

 

Adam Wójtowicz – stwierdził, iż w jego ocenie winni są tutaj urzędnicy, którzy nie 

dopilnowali żeby Pani Plisz uzyskała odszkodowanie. Nie pomogli jej w prowadzonym 

postępowaniu  żądając ciągle tylko nowych dokumentów i zaświadczeń. 

 

Krzysztof Kasztura – przypomniał, że w 2010 roku rejon Cieszyna nie został uznany za teren 

objęty klęską żywiołową, o co występował ówczesny Burmistrz Miasta. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi Pani Ireny Plisz Rada podjęła 10 głosami 

za, przy 5 głosach przeciw i 2 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad 7. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności w okresie od 

18 marca 2014 roku do dnia 14 kwietnia 2014 roku. 

 

Rada nie zgłosiła uwag do sprawozdania. 

 

Ad 8. 

 

Marta Kawulok Wiceprzewodnicząca Rady - przejmując prowadzenie obrad przedstawiła 

zgłoszone interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

Następnie zwracała się do radnych z pytaniem, czy otrzymali odpowiedzi na złożone 

wcześniej interpelacje, wnioski i zapytania, czy odpowiedzi są zadawalające i czy życzą sobie 

je skomentować. 

Z rejestrem interpelacji, wniosków i zapytań radnych można się zapoznać w Biuletynie 

Informacji Publicznej. 

 

Krzysztof Herok – złożył wniosek w sprawie wycinki drzew przy ul. Sienkiewicza. 

Poprosił Burmistrza Miasta o bezpośrednią odpowiedź ponieważ jest to dla mieszkańców tej 

ulicy drażliwy problem. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – poinformował, że w ciągu ulicy Sienkiewicza 

planuje się wyciąć 7 drzew, które rosną w pasie drogowym i według opinii stosownych służb 

są to drzewa w złej kondycji fizycznej. Decyzje o ich wycince podejmą służby Starostwa, a 

nie on. Po ich wycięciu zamierza się nasadzić nowe drzewa w bezpośredniej bliskości tj. na 

terenie Przedszkola Nr 4, przylegającym do ulicy Sienkiewicza. 

 

Krzysztof Herok – poprosił Burmistrza Miasta o odpowiedź na piśmie w tej sprawie oraz 

dołączenie opinii dot. stanu drzewostanu. 

 

Halina Bocheńska - przedstawiła wnioski i odpowiedzi na wnioski komisji Rady. 
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1. Wspólne wnioski Komisji Oświaty i Komisji Zdrowia dot. wyników badania 

społecznego „ Problem uzależnień wśród młodzieży cieszyńskich szkół” oraz dot. 

wyników badania społecznego „Poczucie bezpieczeństwa wśród mieszkańców 

Cieszyna”. 

2. Wnioski Komisji Gospodarki Komunalnej dot. pielęgnacji zieleni wokół Teatru im. A. 

Mickiewicza, remontu chodnika wzdłuż budynku LO im. A. Osuchowskiego oraz 

remontu zniszczonego ogrodzenia SP 4. 

 

Krzysztof Kasztura – przedstawił protokół kontroli realizacji dotacji podmiotowej dla 

instytucji kultury Książnica Cieszyńska w 2013 roku. 

 

Adam Wójtowicz – przedstawił wnioski Komisji Urbanistyki. 

Pierwszy wniosek dot. przygotowania na sesję w maju 2014 r. projektu uchwały 

zobowiązującej Burmistrza Miasta do podjęcia wszelkich prac mających na celu ochronę 

„Parku Przemysłowego Mała Łąka” przed powodzią. 

W drugim wniosku Komisja złożyła projekt uchwały w sprawie stanowienia o kierunkach 

działania Burmistrza Miasta w zakresie powołania konserwatora zabytków. 

 

Z treścią wniosków i odpowiedziami na wnioski można się zapoznać w Biuletynie Informacji 

Publicznej. 

 

Ad 10. 

 

Bolesław Zemła – zwróciła się do Rady z pytaniem, czy ktoś z radnych chciałby złożyć 

oświadczenie. 

 

Halina Bocheńska – w wygłoszonym oświadczeniu stwierdziła, iż nie ukrywa, że jest mocno 

zaskoczona stanowiskiem części radnych w sprawie nie podjęcia uchwały budżetowej. 

Wydaje się, że bezpośrednią przyczyną tego był fakt, iż został podjęty wcześniej wniosek o 

realizacji zajęć pozalekcyjnych. Przed momentem odczytywała informację na temat badania 

społecznego związanego z problemem uzależnień wśród młodzieży cieszyńskich szkół. 

Zastanawia się po co są robione te badania. Czy po to żeby tylko powstał następny dokument, 

czy żeby starać się zaradzić problemom, od których się nie ucieknie. Dzisiaj była szansa żeby 

zaproponować coś dla dzieci i młodzieży, coś co byłoby propozycją na bezpieczne spędzanie 

przez nich czasu. Trzeba zadać sobie pytanie, co takiego zrobiła Rada, co zrobili Panowie 

Burmistrzowie żeby zabezpieczyć czas wolny na dużych osiedlach dla dzieci i młodzieży. 

Czy młodzi ludzie mają jakieś propozycje – nie. Dzisiaj taka propozycja była. Ma nadzieję, że 

radni przekażą na następnych sesjach propozycje alternatywne. 

 

Krzysztof Herok – poprosił o przybliżenie kwestii dot. zamiaru likwidacji Działu Techniki 

Sanitarnej w Spółce ZGK i zapytał, czy w związku z tym przewiduje się zwolnienia 

pracowników. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – poprosił o podanie konkretów, które miałby 

przybliżyć ponieważ jest to szeroki i bardzo złożony temat. 

 

Krzysztof Herok – odpowiedział, iż chodzi o wyjaśnienie gdzie leży przyczyna planowanych 

działań, czy w złym zarządzaniu Spółką, czy w rentowności. 
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Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – poprosił o sformułowanie zapytania na piśmie, 

ponieważ wtedy będzie mógł szczegółowo odnieść się do zawartych w nim kwestii. 

 

Adam Wójtowicz – zabierając głos powiedział, że idzie o to, czy rzeczywiście ten Dział 

zostanie zlikwidowany i ile będzie zwolnionych osób. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – jeszcze raz poprosił o sformułowanie zapytania na 

piśmie ponieważ rzecz dotyczy spółki prawa handlowego i chciałby udzielić rzetelnej 

odpowiedzi. 

 

Alicja Wlach – zapytała, czy to prawda, że boisko przy SP 3 jest w weekendy zamknięte. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – odpowiedział, że przygotuje dla radnej pisemną 

informację z podaniem harmonogramu godzin użytkowania boiska. 

 

Olgierd Lizoń – zapytał ile osób jest do zwolnienia w ZGK. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – poprosił o pytanie na piśmie, wtedy udzieli również 

odpowiedzi na piśmie. 

 

Alicja Wlach – zapytała, kto przejmie obowiązku ZGK, które realizuje w ramach konsorcjum 

i czy nie odczują tego mieszkańcy miasta. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – odpowiedział, że mieszkańcy z pewnością tego nie 

odczują. 

 

Krzysztof Kasztura – zaproponował, aby na następną sesję Rady zaprosić przedstawicieli 

Zarządu Spółki, aby wysłuchać ich zdania na temat zapowiadanych zmian. 

 

Olgierd Lizoń – złożył rezygnację z pracy w Komisji Rewizyjnej, podziękował Członkom 

Komisji za współpracę. 

 

Kazimierz Kabiesz – w swojej wypowiedzi nawiązał do Spółki ZGK przytoczył fakty, które 

miały miejsce na posiedzeniu Komisji Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska. 

Komisja obradowała na temat funkcjonowania cmentarzy komunalnych w Cieszynie, a 

szczególnie cmentarza przy ul. Katowickiej. W posiedzeniu uczestniczyli Prezesowie Spółki. 

Dwa lata temu Komisja w poszerzonym składzie wizytowała ten cmentarz, rozmawiano tam 

na temat planów i dalszych działań związanych z modernizacją i poprawą estetyki tego 

miejsca. Niestety nic takiego się nie wydarzyło. Na wczorajszym posiedzeniu Komisja 

wysłuchiwała mdłych opowiadań. Były przedstawione też plany, była informacja, że są 

opracowane projekty, niektóre już mają ok. 10 lat albo i więcej. Na realizację tych planów 

potrzeba byłoby ok. 10 mln zł.  

 

Andrzej Łukasiak – poinformował Radę o inauguracji w Cieszynie biegów z cyklu Parkrun. 

Jest to akcja polegająca na organizacji w każdą sobotę biegów przez parki, na wcześniej 

ustalonej trasie i dystansie. 

Następnie odniósł się do zaproszenia strony czeskiej na spotkanie dyrektorów szkół 

podstawowych, w którym uczestniczył tylko Dyrektor SP6 i on sam. Stwierdził, iż była to 

bardzo niefortunna sytuacja. 
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Bolesław Zemła – omówił  korespondencję, która wpłynęła do Rady Miejskiej. 

 

 

1. Regionalna Izba Obrachunkowa w Katowicach wszczęła postępowanie w związku z 

wątpliwościami dotyczącymi uchwały Rady Miejskiej z dnia 27 marca br. w sprawie 

wprowadzenia na terenie miasta Cieszyna zwolnień niektórych nieruchomości z 

podatku od nieruchomości. 

2. Gminny Ośrodek Kultury w Świnnej zaprosił Miasto do udziału w organizacji XXI 

Finału Międzynarodowego Konkursu Plastycznego „Mieszkam w Beskidach”. 

Zaproszenie zostało skierowane do Burmistrza Miasta z prośbą o rozważenie pomocy 

w ufundowaniu nagród dla laureatów konkursu. 

3. Do Rady Miejskiej wpłynęło pismo Kierownika MOPS z dnia 24.04.br., w którym 

informuje o złożeniu zawiadomienia o popełnieniu przestępstwa wraz z wnioskiem o 

wykrycie sprawcy. Sprawa dotyczy kwestii opisanej w liście anonimowym, który 

otrzymali wszyscy radni. W piśmie tym zwraca się do Rady z prośbą o wstrzymanie 

się od jakichkolwiek komentarzy i ocen do czasu wyjaśnienia sprawy przez 

Prokuraturę. 

4. Pan Janusz Bielesz, pismem z dnia 8 kwietnia br., zwrócił się do Rady Miejskiej z 

prośbą o pomoc i podjęcie działań zmierzających do zabezpieczenia terenów „Parku 

Przemysłowego Małą Łąka” przed niebezpieczeństwem powodzi wywoływanej  przez 

wody rzek Bobrówki i Olzy. 

5. W dniu 29 kwietnia br. o godz. 13,00 odbędzie się XLV sesja Rady Powiatu 

Cieszyńskiego.  Porządek obrad sesji został zamieszczony na tablicy ogłoszeń. 

Następnie odczytał wniosek grupy radnych, w którym  14 radnych zwróciło się z o 

zamieszczenie symbolu religijnego – krzyża w sali sesyjnej Ratusza. 

 

Eugeniusz Raabe – odnosząc się do wniosku stwierdził, iż sprawa tak poważna nie 

powinna być załatwiana pobieżnie. Żyjemy w kraju, w który jest rozdział Państwa od 

Kościoła. Rozumie, że Burmistrz Miasta był pytany na ten temat i wyraził swoje 

pozytywne stanowisko. On osobiście nie ma nic przeciwko krzyżowi, ale sala sesyjna to 

miejsce gdzie odbywa się wiele imprez świeckich, w tym świeckich ślubów. W 

dotychczasowej historii sali sesyjnej nie stwierdzono przypadku, że kiedykolwiek wisiał 

na niej krzyż. 

 

Kazimierz Kawulok – jego zdaniem obecność krzyża nie narzuca poglądów. 

Chrześcijaństwo nie polega na tym, że nie popełnia się błędów. Symbol krzyża mówi, że 

śmierć Jezusa zbawiła chrześcijan nawet za głupie postępowanie. 

 

Adam Wójtowicz – zaapelował, aby wstrzymać się od tej decyzji przynajmniej do końca 

trwającej kadencji. 

 

Władysław Macura – poprosił o uszanowanie decyzji 14 radnych, czyli 2/3 Rady. 

 

Krzysztof Kasztura – zabierając głos stwierdził, iż jego zdaniem decyzja o zawieszeniu 

krzyża już dawno powinna zapaść. 

 

Andrzej Łukasiak – również zabrał głos za zawieszeniem krzyża w sali sesyjnej. 
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Piotr Tomica – także opowiedział się za zawieszeniem krzyża w sali sesyjnej. Dodał, iż 

spodziewał się, że odbędzie się to poprzez aklamację. Złożył wniosek o zamknięcie 

dyskusji. 

 

Bolesław Zemła – omówił kolejne sprawy. 

 

1. Radni otrzymali comiesięczną informację na temat stanu realizacji projektu 

„Uporządkowanie gospodarki ściekowej w aglomeracji cieszyńskiej”. 

2. Transgraniczne Centrum Wolontariatu  informuje o zwołaniu  w najbliższy piątek i 

sobotę II zjazdu Szkoły Radnych XXI wieku. W gronie zaproszonych ekspertów 

będzie m.in. Prezydent Katowic, Pan Piotr Uszok. 

3. W najbliższym czasie radni otrzymają projekt Statut Miasta, który przygotowała 

Komisja Statutowa. W dniu 5 maja br. odbędzie się ostatnie posiedzenie Komisji na 

który wprowadzone zostaną jeszcze drobne poprawki, a następnie Statut zostanie 

przedłożony Radzie do uchwalenia. 

4. W dniach od 24 do 25 maja br. delegacja Miasta w osobach Przewodniczący Rady 

Miejskiej oraz Główny Specjalista w Wydziale Kultury i Sztuki  wyjeżdża do 

Bałczika, na zaproszenie partnerskiego miasta Cieszyna. 

5. Do końca miesiąca kwietnia należy złożyć oświadczenia majątkowe. 

 

Na zakończenie zaprosił radnych  do udziału w uroczystościach Święta Konstytucji 3 Maja. 

 

Ad 10. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad, Przewodniczący Rady, p. Bolesław Zemła, zamknęła obrady 

czterdziestej drugiej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VI kadencji. 

 

Pełna treści obrad sesji w formacie audio znajduje się w Biurze Rady Miejskiej Cieszyna.  

 

 

 

 

 

Protokołowała:   Przewodniczący  

Monika Praski   Rady Miejskiej Cieszyna 

   Bolesław Zemła  

    

        

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


